
 

 
 שלום לכולם,

 לפני כשבוע וחצי הסתיימה ההרשמה למחזור הראשון של פרויקט שכונת הבנים. 

של   ושלמו סכום ראשון  בנים  נרשמו מספר רב של  ₪,    5000לשמחתנו, עד מועד סיום ההרשמה 

להמתנה   במקביל  הקליטה  בתהליך  יתחילו  הנרשמים  לפרויקט.  מהתשלום  חלק  שיהווה  סכום 

לאישורים שונים הנוגעים לקרקע עליה מיועדת להיבנות השכונה. בין הנרשמים נמצאת גם מש' 

 אלבירט דני ואסתי. 

דני ואסתי פנו למזכירות בבקשה להיכלל בפרויקט. המזכירות החליטה כי במידה ורשימת הבנים  

של   הארוכה  ההכרות  מתוך  וזאת  חריג  באופן  להירשם  האפשרות  להם  תינתן  מלאה  תהיה  לא 

מצב   הקיבוץ.  כרופא  דני  של  ותפקידו  הקיבוצית  בחברה  השתלבותם  המשפחה,  עם  הקיבוץ 

 ההרשמה אפשר זאת ועל כן הם נכללים ברשימה כיום.   

כמו כן, ידוע לנו כי ישנן משפחות נוספות של תושבים שרוצות להיקלט במסגרת הפרויקט. בשלב  

צמיחה   פוטנציאל  קיים  כי  יודעים  אנו  זאת,  עם  יחד  כזו.  להרשמה  פתוח  אינו  הפרויקט  זה, 

משמעותי של מגרשים ודירות בתוך החצר הקיבוצית שבשלב זה עדיין לא ניתן לממשו אך בעתיד  

לידיעה   רואים במצב ההרשמה אישוש  נוספת. בכל מקרה אנו  עשוי לתת פתרון טוב לאוכלוסיה 

 שלנו כי ישנה קבוצה משמעותית של בני קיבוץ המעוניינים לחזור ולבנות את ביתם בקיבוץ.     

במקביל לתהליך הקליטה של המשפחות יידונו סוגיות שהועלו על ידי הבנים בצוות צמ"ד האמון  

על הפן החברתי ובמנהלת צמ"ד המאגדת את כל התחומים השונים של הפרויקט: תכנוני, פיננסי,  

 חברתי. 

 

בארגון   טכנית  מבחינה  מקומו  את  ממלאת  ואני  אקדמיים  לצרכים  בחו"ל  כיום  נמצא  קרן  צבי 

וניהול תהליך הדיון הערכי. הצוות גיבש נושאים עליהם רוצה לדון ובהקדם יביאם בפני הנהלות  

 הקיבוץ וציבור החברים. 

 

לא ניתן שלא להתייחס בעלון לסוגיית שינויי התנועה באזור גבעת הילדים. אני סבורה כי פרק זה  

חדד  את החשיבות הרבה שהחברים מייחסים הן למקום הפיזי והן לפנים החברתיים של הקיבוץ.  

כפי שנאמר מספר פעמים, ההחלטה הראשונית הוחלטה בהליך שגוי ומתוך חפזון ונכון היה לקיים  

,טעימה"   זוהי  כאמור,  לשטח.   הכלים  כניסת  לפני  וההחלטה  הדעות  הבעת  ההסבר,  דיוני  את 

ראשונה מתוך תוכנית גדולה שתוצג בפני הקיבוץ והנהלותיו ותצטרך לעבור אישור של הקיבוץ על  

 התוכנית הכללית.  

 

הילדים   בגבעת  השונים  המתקנים  לגביי  מהמועצה   דו"ח  קבלנו  לאחרונה  אזור.  באותו  ועוד 

תוכנית   הכנת  אשרה  המזכירות  הילדים.  עבור  בגבעה  הבטיחות  רמת  להעלאת  שונות  ודרישות 

ראשונית להצבת המתקנים הקיימים תוך העלאת רמת הבטיחות בדרכים שונות והסרת מתקנים  

מדובר   הדו"ח.   פי  על  כאמור  זאת  כל  יותר  לבטיחותיים  אותם  להפוך  ניתן  ולא  במידה  אחרים 

זה   בשלב  זמנים.  לוחות  וייקבעו  לבצע  ניתן  מה  ייבחן  מכן  ולאחר  תכנון  של  ראשון  בשלב  כרגע 

בשינוי   הצורך  גם  כמו  כאן,  גם  עליהם.  לעלות  יוכלו  לא  שילדים  כדי  ישולטו  מסוכנים  מתקנים 

הסדרי התנועה באזור, ניכר כי השינויים החברתיים משפיעים וקשורים קשר בל יינתק בשינויים  

 פיזיים נדרשים.  
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לאור הודעות הועד היישובי המזכירות ערכה דיון עם נציגי הועד, הן מתושבי ההרחבה והן חברי  

הקיבוץ. הועלו סוגיות שונות במישור היחסים בין הקיבוץ להרחבה והוצע להכנס לתהליך מסודר  

של בירור המחלוקות. המזכירות סבורה כי נכון לבחון כניסה לתהליך בירור והסדרת המחלוקות  

והסמיכה לצורך כך צוות שייצג את הקיבוץ. הצוות יכלול חברי קיבוץ שהיו נציגים בצוות ה"חיים  

קיבוץ   וחברי  ומנהלת הקהילה  עם מרכז המשק  יחד  בלהה  ג,  שלומי  יחיעם, תמיר,   : בצוותא"  

או  \הנמצאים בועד האגודה. הסוגיות שיידונו אופן הדיון והיבטים נוספים יובאו לידיעת החברים ו

 לדיון.   

 

המזכירות שלנו הצטמצה לאחרונה היות ועודד זלינגר בקש להודיע על סיום חברותו במזכירות.  

אנו מבקשים להודות לו על התקופה בה תפקד כחבר מזכירות. לאור זאת, יוצג מכרז על בחירת  

 חבר מזכירות נוסף כאשר המזכירות הדגישה את החשיבות של חבר מהדור הצעיר.    

 

 

את   מכסה  אינו  החוצה  וגיהוץ  כביסה  מוכרים  אנו  בו  המחיר  כי  עלה  במכבסה  שעשינו  בבחינה 

 העלויות ועל כן הועלה המחיר לענפים ומי שאינם חברי קיבוץ.  

 

 

נושא זריקת פסולת. בקיבוץ פזורים מרכזי מחזור  עליהם אחראי פיצון. אנו    -נושא קטן אך חשוב 

מבקשים להכניס כל סוג אשפה למרכז המחזור המתאים.  בשטח המשקי הוכשר לאחרונה על ידי  

פיצון ומרדכי אתר לזריקת גזם ואתר לזריקת גרוטאות ביתיות: רהיטים ישנים וכד'. אנו חוזרים  

ומדגישים כי יש לזרוק כל סוג פסולת אך ורק במקום המיועד לכך ולא במקומות אחרים. לצורך  

כך יוצבו שלטים ברורים במקום. כמו כן יש איסור על זריקת פסולת בניין. כל חבר המשפץ את  

 ביתו חייב לדאוג גם לפינוי הפסולת. אנא הימנעו ממצבים לא נעימים בתחום זה.    

 

 

 בברכת חופש נעים ובטוח לילדים להורים ולקהילה,    

 

 מנהלת הקהילה  -חמוטל      

       

 

 

 כחבר בצוות המבנה הארגוני.  19-20.5-מאיר ארגוב נבחר בקלפי ב

 בהצלחה לחברי הצוות. 

 

 

                      

 

 

 על היחס והיחסים קבוץ ישוב  



נערכה אספת ישוב ובה לא התאפשר לוועד להציג את סדר היום ולהוביל תהליך    23.5.2011 -ב

ו חידוש משרת   2011קבלת ההחלטות בישוב, באמצעות קבלת אישור האספה להצבעה על תקציב 

 המנהל הכללי )מזכיר( הישוב.

על רקע זה חש הוועד, כי אינו יכול לקחת אחריות ללא סמכות ואמון הציבור והוא לא יוכל  

 להמשיך לפעול ולהוביל את הישוב. 

  םפרסם הוועד מנשר לתושבי הישוב ובה הודיע, כי ניהול העניינים המוניציפאליי 30.5.2011-ב

יועבר, באופן מלא לוועד המקומי ועם סיום שנת הלמודים, תועבר מערכת החינוך של הישוב לידי  

 המועצה. 

 הוועד ציין, כי האופן בו תחדל האגודה לעסוק בניהול הישוב יהיה מסודר ואחראי. 

 לאחר פרסום המנשר התארגנה קבוצת תושבים למנוע את מהלכי הוועד. 

  2011נוסחה עצומה הקוראת לכינוס אספת ישוב כדי לדון בבחירת מזכיר ישוב, אשור תקציב 

לתהליך גישור בין המחנות בישוב. יוזמי העצומה החתימו תושבים רבים על העצומה והם   וכניסה

   מקווים כי הצעותיהם יאושרו בקלפי לאחר האספה.

 התארגנה גם עצומה נגדית, שהחותמים עליה מברכים על החלטת הוועד וקוראים ליישמה. 

יוזמי עצומה זו מבקשים להחיל את פעילות הוועד המקומי, מבקשים להקים ועד זמני לתושבי  

ההרחבה בלבד וטוענים, כי אין זה מסמכותו של ועד האגודה להפסיק חד צדדית את פעולת  

 מערכת החינוך. 

 כינסו שיחות בהרחבה ובקבוץ למידע ושיח על המצב שנוצר בישוב.  הראשונה  יוזמי העצומה

 התקיימה שיחת הקבוץ שעסקה ביחסי הקבוץ ישוב והקבוץ הרחבה.  6.6.2011-ב

 שי בר )יו"ר ועד האגודה( פתח את הדיון והציג את תפישתו על הנעשה בישוב.

 אני מביאה את עקרי דבריו: 

שי רואה את איכלום ההרחבה כמהלך מוצלח. המקום עוצמתי, תוסס ורווי פוטנציאל. לדעתו,  

ולא קבוץ שיש לו שכונה. האגודה הקהילתית לא באה להחליף  כפר מנחם הוא ישוב,שיש בו קבוץ 

 את הקבוץ, אלא להוסיף יתרונות, כרובד נוסף בחיים,. 

ההתנגדות והקשיים לא מפתיעים, כשנקלטים אנשים כה רבים בתקופה קצרה ורוצים לגבש זהות  

 משותפת. המצטרפים רוצים להרגיש חלק ויש מכשולים רבים בדרך זו. 

 , עקב מחלוקות בנושאי הליבה, מכאן קושי לתפקד במסגרת האגודה. הגענו לנקודת פיצוץ

הצלחנו   ובתקופה זו של התפתחות הישוב דרוש קשב ניהולי רב. לא הצלחנו לעצב מערכת ניהולית

להפעיל מערכת  חינוך  מפוארת ותרבות עשירה, אך המחלוקות ופערי הניהול מעיבים על החיים  

 בישוב. 

אנחנו כאן כדי לחיות יחד ולא לחיות בבועה של  שי קורא לחברי הקבוץ להשתתף בחיי הישוב. 

 ההרחבה!

 שי הבהיר את ההבדלים בין ועד מקומי  לוועד האגודה: 

ישות משפטית סטטוטורית, שהמעצה מעבירה לו תפקידים ומאצילה לו סמכויות   ועד מקומי 

בישוב הוועד הוא גוף מצומצם, משאביו מוגבלים  והוא פועל   םלנהל את החיים המוניציפאליי

בתחומים מוגבלים.  הוועד אינו דמוקרטי, יש לו סמכויות החלטה וקביעה בלא שיח ומו"מ עם  

 שנים.        5 –התושבים. לא ניתן להחליפו לפני תום הקדנציה 

היא ישות משפטית דמוקרטית,שמאפשרת לקיים מערכת רחבה יותר.    תיתילהאגודה הקה

 למשל, חינוך ותרבות . ועד האגודה הוא גוף מנהל המאפשר יוזמה, השפעה ופעילות של תושבים. 



 ועד האגודה פועל מכוח החלטות אסיפת הישוב. 

לדעת שי ועד האגודה והאגודה הם אמצעים לחיי קהילה בישוב. )הועד המקומי מוכל בוועד  

 האגודה והיו"ר שלו אבי בן צבי(.

שי מתאר תחושה של החמצה, כי ההסדרים נכפו והמועצה לא נותנת מענה ומכאן, נוצרה תחושה,  

שהוועד נועד להסדיר אספקת שירותים ולא היא. המחלקת על אספקת השירותים מביאה  

להחמצת העניין החברתי. הכרחי ללכת מעבר למחלוקת על אספקת שירותים כדי להגיע לשלב  

 בניית הקהילה המשותפת.– הבא

שי ציין, כי יש בהרחבה תושבים המעוניינים להגיע לעימות, מתך תחושת תסכול בהעדר מענה   

לדרישותיהם ותחושה של התעלמות הקבוץ מפניותיהם. לעתים נחצים קווים אדומים בסגנון  

 השיח, כשהצעות לא מתקבלות.

 בעקבות דבריו של שי התפתחה שיחה בין המשתתפים. 

 אביא עקרי דברים: 

חזרה ועלתה הביקורת על השיח האלים והתוקפני של האופוזיציה בהרחבה. לדברי חברים, סגנון  

זה הביא לפרישה מאספות הישוב. מאידך צוין, כי שתפנו פעולה כשהיה רצון טוב. נאמר, כי יש  

 להוריד את המתח ויש מי שאינו מעוניין בהורדתו והתנהגותו מגמתית ומשליטה כאוס ופחד. 

צוין גם, שיש מחלוקות עם הקבוץ לגבי שכר דירה ואגרת ביוב. הוצע, כי תוקם קרן לשיפוץ מבני  

 החינוך. 

נאמר גם, שיש ציבור בהרחבה שמעוניין לשלם פחות ולא ברור אם יש לנו מרחב אינטרסים  

 משותפים. הוצע גם, להעזר בבוררות חיצונית, כי אי האמון בין הצדדים רב. 

חברים אחרים צידדו בקבלת תושבי ההרחבה והידברות עמם. הוצע, כי הקבוץ ילך לקראת תושבי  

 ההרחבה וחבל יהיה ליצר פיצוץ.

. בעקבות  יצוין, כי הרוב הדומם לא מגיע לאספות ומשאיר את הבמה למיעוט צעקני ומיליטנט

 ה"פיצוץ" יש התעוררות בהרחבה ובקיבוץ ויש לתת צ'אנס להתעוררות ולהדברות. 

שי בר השיב לדוברים באומרו, כי ניקח אחריות וננהל את הישוב בכוחות עצמנו. והכרחי ליצור  

.ולהכיל את התוקפנות )שחלקה נובעת ממצוקה(. יש הכרח שחברי הקבוץ יתעוררו.  מכנה משותף

 .להתמודד ולא לוותרהכרחי להתמודד ולא להתנתק ולהגיע לאספות הוא צידד ברצון קולקטיבי 

 

אוכמה אבירם,אברהם טולדו. אמנון דוידוב, דודו שור, טלי מגידש )הרחבה(   – השתתפו בשיח

 יואל דרום, יגאל ברק, יחיעם יוגב. לילי לזרקביץ, מרדכי קריסטל, ענת מרקוס. 

 

 אסיים בשתי הארות:

נראה לי, שאיש אינו רוצה בכישלון השותפות עם ההרחבה, אך לא השכלנו )כצבור( לפתוח עצמנו   

 וביתנו  לשותפות עם תושבי ההרחבה.  

הפנינג ביכורים המרשים והססגוני שהתקיים ביום החג הוא עדות לערך המוסף ולעושר של 

העשייה המשותפת. ההפנינג נשען כולו על כוחות מהישוב ושיקף את הכוחות הרבים והעשייה  

 המגוונת והמרובה. בישוב. 

 ועוד נברך על כך בפירוט. ישר כח לשביט ולכל העוסקים במלאכה 

 

 יווחה:יהודית אפרתי ד                                                                                                       

 תוכנית שנוי התנועה בגבעת הילדים יצאה לדרך             



 
 מול המועדון.   –החל דחפור להוציא סלעים מהאזור המערבי של הדשא הגדול   18.5.2011-ב

בעקבות מחאת חברים  עוכבו העבודות והתקיימו שתי שיחות קבוץ בה הציגו  את עמדתם 

 חברים, חברי צוות תכנון התשתיות, חברי ועדת תכנון ונציגי הנהלת הקהילה.  

 אדווח בקצרה  על הנושאים שהועלו:

שנים על תכנון תשתיות חדשות. התכנון נעשה   3  -בקיבוצנו שוקד צוות תכנון התשתיות מזה כ

 בגין מצב התשתיות הקיימות והצורך להתאימן לשינויים הרבים שעברנו ולמצב התכנוני החדש.

אזור החניה ע"י חדר האוכל הינו קטע מתוך התוכנית והוחלט לבצעו בנפרד ובדחיפות לאור  

הזדמנות שנקרתה בהקצאה ייעודית, של סכום כסף ע"י המועצה. ההזדמנות והדחיפות הביאו  

 לטעות בגינה לא הובאה התוכנית לאישור הקיבוץ )הכל הסכימו כי זו הייתה  טעות(. 

 התוכנית נשקלה ביסודיות ע"י צוות תכנון התשתיות וועדת התכנון. 

הצורך בתוספת חניות ושינוי הסדרי התנועה באזור המועדון עלה, בגלל הפיכתו לאזור סואן  

ובלתי בטיחותי לחברים הולכי הרגל, נוסעי הקלנועיות והאופניים , ילדים  ולרכבים הנוסעים  

 סביב לגבעה. 

התוכנית מציעה, כי מקטע הכביש ע"י המועדון יהפוך לדו סתרי וכי תתווספנה חניות, ע"י כך  

 תצטמצם כמות התנועה באזור ותגדל הבטיחות. 

מטר על חשבון הדשא והיתר על   5-6 -מטר מהם כ 11-המשמעות היא, כי תהיה חריגה לדשא של כ

 חשבון שיחים וסלעים. 

 בנוסף תיסלל מדרכה שתאפר הליכה בטוחה מהמדרכה ע"י מגדל המים עד רחבת חדר האוכל. 

 הדברים בשיחות הקבוץ בנושא חרגו מהנושא הספציפי של הסדרי התנועה באזור המועדון. 

חברים העלו את יחסנו לשימור אתרים ברחבי הקבוץ, את יחסנו לתנועת כלי רכב בקבוץ מן ההבט  

היו חילוקי דעות לגבי יכולתנו לשנות את ההרגלים והנוהגים בתחום. עוד    –הבטיחותי והירוק 

 התייחסו להכרח ביצירת חניות בקבוץ ולמשתמע מביצוע תוכנית הפרצלציה ברחבי הקבוץ. 

 נראה, כי בצוע תוכנית הפרצלציה יביא שנוי משמעותי ועמוק באורח חיינו. 

 צוותי התכנון המקצועיים המליצו לקדם את ביצוע התוכנית,. 

אושרה, בהצבעה בקלפי, התוכנית לשינויי התנועה בגבעת הילדים והעבודות באזור  31.5.2011-ב

 חודשו.

 דיווחה:יהודית אפרתי                                                                                                     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 קשורים: םלהלן מוצגות עמדות מתנגדים לתוכנית והתייחסויות להיבטי

 



19.5.2011 

 

 לאבי שלום 

חזרתי מנסיעה בשעות אחר הצהריים ונדהמתי לראות את מעשה ההרס האלים, או בלשון 

 לשינויים שנעשים בכפר מנחם,  תאחרת המחטף שנעשה במהירות לא אופייני

בשטח  שהיה עד הבוקר הדשא הגדול שלנו. הדשא שקיים בכפר מנחם כמעט מיום 

התרבות של הקיבוץ. זה   ירוב אירוע םהיווסדו. זה הדשא עליו התקיימו ועדיין מתקיימי

הדשא עליו גדלנו וגידלנו את ילדינו, תמונת ההרס הנוראה הזו ללא ספק פוצעת לבבות  

 רבים.

 אתמול לא הייתה על הלוח מודעה על העבודות האמורות להתבצע על הדשא, 

 רק היום נתלתה מודעה פושרת המדברת על שינויים על יד המועדון,  

 ויים על יד המועדון?ניהאם אלה רק ש 

האם כאשר החלטתם מה שהחלטתם, לא היה אף צדיק בסדום שיגיד רגע, נחשוב עוד פעם.  

 לא חשבתם על זה שבשביל חלק מהחברים זוהי מכה.

ומיד עם תלית המודעה התחיל הטרקטור לעבוד, האם ככה צריכה להתקבל החלטה על 

 .העצבים של הקיבוץמרכז  

 , זה הרי לא מגרש חנייה בפריפריה של הקיבוץ, או על יד איזה בית ילדים

 זה לב ליבו של הקיבוץ  

להיות חברה דמוקרטית, חברה שגם הצד החברתי אנושי חשוב לה,   ת.בחברה המתיימר

האם לא היה מן הראוי לשתף או לפחות לידע את החברים על העומד להתרחש. האם לא 

היה הוגן לתלות מפה שבה יוסבר מה עומדים לעשות, ולאפשר לחברים להגיב, אולי לתת  

 זמן לערער. 

 הוסבר לי שהדחיפות נבעה מסכום כסף שאמורים לקבל אם העבודה תבוצע מידית.

האם כסף זה הכול, איפה טיפת רגישות חברתית ואנושית בעיקר לגבי החברים הותיקים 

 שעוד חיים ולבני הקיבוץ שגדלו על הדשא הזה והוא מזכיר להם כל כך הרבה פרקי חיים.

 

אני מקווה שהמכתב יגיע אליך בדחיפות, אני מבקשת ודורשת לעקב את העבודה עד 

שיתקיים על כך איזה שהוא דיון ציבורי. ותושמע דעת חברי הקיבוץ. ואם דעת הרוב תהיה  

 שזה מה שצריך להיות אקבל את זה בצער רב. 

 

 בלב כואב ובוכה  

 נירה שויאר 

 

 מני בגר  –זה היה ביתי 
 )קטע מהשיר(  

 ה היה ביתי ז

 עם גינה ולול היה ביתי 

 היה שלך, היה שלי, היה שלנו 

 עם שחר יגורו בו זרים

 נעלמים, נעלמים.   תואנחנו עם כל הזיכרונו 
                                    

 



 על טאבו וסמלים 

כל הכבוד לנירה שויאר, שהצליחה לגייס את המחאה נגד הפיכת חלק מהדשא )הגדול( לחניית  

מכוניות. זה לא כל כך נעים לראות מכוניות חונות מול חדר האוכל.אבל אם נציץ  נראה שחלק  

מהמכוניות שחונות הן דווקא של חברי קבוץ, כי הנוחיות היא מעל לכל. כל הכביש, כמו רוב  

הכבישים בקבוץ, היו פעם מדרכות, עליהן דהרנו עם אופניים, סקטים וכו., או מן הסתם, סתם 

שיחקנו.. המדרכה נהפכה לכביש, שהתחיל לשרת את החגים, טרקטורים נסעו לאסוף אשפה, אבל  

מכוניות כמעט ולא ראינו. זה היה טאבו שאין נוסעים ואין חונים על מדרכות, מטעמי בטיחות.  

מסביב לגבעת הילדים נעשו הרבה מגרשי חניה, אך משום מה הם התייתמו, כי הנוחיות היא מעל  

לכל ומי שהפר ולא עמד על המשמר וכיבד את מקום החניות זה דווקא אנחנו. אז הטאבו הפך  

למשהו אפשרי. כמו שזה היום. שום סמל לא יהיה יותר חזק מעצם הביטחון של ילדינו. פעם,  

כשהייתי באה לאסוף את אחד מנכדי, ירדנו אל מגרשי החניה מעבר לגבעת הילדים. וכשהייתי  

הולכת איתם ברגל, הלכתי בבטחה, כי אף מכונית לא נכנסה לתחום גבעת הילדים. כשבאים היום  

לקחת את הילדים כל החניה על גבעת הילדים לא לוקחת יותר מחצי שעה ומה שהמה מכוניות  

המכוניות לא יחנו שם יותר מאשר חצי שעה וכל   –מתרוקן, לכן גם אם ה סמל הוא הדשא הגדול 

זאת אם אנחנו נחליט שלא חונים בחניות אלה כל היום לצרכי עבודה,  אלא חונים בחניות צדדיות   

ואז הסמל של הדשא הגדול יישאר סמל ולא רק זיכרון. כמו שהכביש מתפקד היום הוא ממש 

 מפגע בטיחותי. טוב שתיוצר מדרכה בין מגדל המים לחדר האוכל. 

אם נסתכל על ההיסטוריה, אז נראה הרבה טבואים שהיו לנו והם נשברו והופרכו עם הזמן. גם   

סמלים היו לנו, ליד חדר האוכל, כמו עץ התות למשל. כמה שיחות קבוץ היו עד שהורידו את עץ  

 התות עם הגדלת הרחבה. היום הוא מונומנט וסמל שהפך לזיכרון מרענן. 

אולי ברבות השנים מי ידע מה זה הדשא הגדול? כמה חגים חגגנו עליו והיום הוא סתם דשא,שהיה  

 שמח לשמוע איזה צהלת חוגגים.

 לסיכום, טאבו יכול להפוך לאפשרי בקלי קלות וסמל יהפוך עם הזמן לזיכרון עם ערגה מסוימת. 

 

 שושקה סעידי                                                                                                          

 

 

 ההסתיגויות שהועלו בשיחת הקיבוץ 
 )הדף שהוצג על יד הקלפי בזמן ההצבעה(

 
בשיחת הקיבוץ שדנה בתוכנית הרחבת הכביש והפיכתו לכביש דו כיווני,באזור המועדון ובהקמת  

 מגרש חנייה מול המועדון הועלו על ידי חברים הסתייגויות שונות ואלה העיקריות שבהן. 

 

. לא לשנות את כיוון הנסיעה, שהכביש יישאר דו מסלולי )וימשיך להיות  עם כיוון השעון( דבר  1

שיאפשר העמדת הרכב לזמן קצר ליד מדרכה שתבנה לאורך הכביש מצד מערב שלו, והורדת  

 הילדים לכיוון בתי הילדים ללא צורך בחציית הכביש. 

 

. הובעה התנגדות מוחלטת על ידי חלק מהחברים להקמתו של מגרש חניה במקום, בנימוק שאין  2

קשר בין בטיחות )שהוא הנימוק העיקרי לכל הפרויקט( לבין חניית מכוניות, מה גם שתוספת זו  

של מקומות חנייה לא תמנע מרכבים נוספים לחנות מול המועדון, התוצאה תהיה ריבוי של כלי  

 רכב חונים ונוסעים באזור גבעת הילדים.  



 אכן יש להוסיף מקומות חנייה נוספים במקומות מרוחקים יותר. 

  

. לגבי סוגית הבטיחות, הועלתה טענה כי דווקא הפיכת הכביש מול המועדון לדו כיווני תעלה את  3

 רמת הסיכון שכן יהיה קושי גדול יותר בחציית הכביש. ותנועת המכוניות תגדל. 

 

. הצעה נוספת שעלתה הייתה לסגור לחלוטין את קטע הכביש מול המועדון לכל כלי הרכב פרט  4

 לרכב שרות. 

 

. הסתייגות נוספת הייתה לכך כי התוכנית הזו תפגע קשה באזור מרכזי שהוא מבחינת חברים  5

 רבים לב ליבו של הקיבוץ, והייתה בקשה לפגוע מה שפחות בשטח של הדשא הגדול. 

 

. היה מי שטען שבמקום שטח ירוק שיש בו מיעוט כלי רכב נקבל איזור סואן יותר מסוכן יותר  6

 ועם מכוניות חונות רבות. 

 

בשיחת הקיבוץ סוכם שהנושא יובא להצבעה בקלפי, וכל מי שיש לו הסתייגות כלשהי מפרט זה  

 או אחר בתכנית שהוצגה יצביע נגד.  

 

 

 

 

 

 לכל חברי כפר מנחם, 

 לאחר אישור התכנית לשינויי התנועה בגבעת הילדים ברצוני להבהיר מספר דברים: 

 . .כל הפעולה הזו נעשתה עפ"י החלטה של הקיבוץ וועדת תכנון ובניה ובהסכמתי1

 נכון.  .הצורה בה נעשה הדבר ונראה כאילו כל הדשא הולך לאיבוד אינו 2

   .כל הפסולת תסולק במהרה כולל: האדמה והסלעים.3

 וכל הדשא ישוקם ויוחזר לקדמותו!  

. אילו הסברנו לציבור מה הולך לקרות לפני שהשופל התחיל לעבוד, כל הפרשה  4

 נמנעת ועל כך אני מצטער מאוד. אני מקווה שלמדנו את הלקח.    הייתה

אני מבטיח, שכל האזור הזה יראה בסופו של דבר מקום אסתטי ויפה וימנע  . 5

 חמור.   בלגן תעבורתי

 בברכה, פיצון                                                                                                          

 

  

 

 

 הכרחי להסדיר את החניות בקבוץ 



 מרים קליין התייחסה בעקבות העבודות על יד המועדון לבעיית החניות באופן עקרוני. 

 אלו דבריה:

 החניות בקבוץ  לא מוסדרות כבר שנים! 

לחלק מהחברים יש מזל וע"י ביתם, או מקום עבודתם, יש חניה טבעית, כמו בכניסה לקבוץ, או  

ע"י הספארי. לצערי, יש רק מעט מרחבים טבעיים שאפשר לחנות בהם בלא סכנה ובלא הפרעה  

 לאיש. 

למעשה, גם חברים וגם תושבים חונים בחניות מסוכנות ולא מוסדרות וזה יוצר בעיות. יש שבילים  

ואין שדה ראיה.    x4 4שנהפכו לכבישים, כמו הכביש בשכונה שלי שנוסעים עליו גם טנדרים  

 הראיה מתאפשרת רק כשחצי מהאוטו על הכביש והסכנה מובנת מאליה.

גם הגישה לספריה הפכה לכביש לכל דבר, המשמש תושבים המביאים את ילדם לגבע  וחברים  

 שגרים בקרבת מקום.  

החניה ליד המועדון  זה צורך  דחוף. באזור חונות מכוניות של אורחים הבאים לישיבות שונות,   

ורכבים של המטפלות. דרושה חניה מוסדרת למטפלות,   הורים הבאים להשאיר ולקחת ילדים

 וכמובן ליתר הצרכנים. האזור בין המועדון לסוף גן דקל הוא מועד לפורענות ואסונות.

 ללכת בכביש, הקלנועיות יוכלו לנסועה בבטחה  נצטרךהמדרכה המתוכננת היא מבורכת, לא  

 וגם טיולי הילדים. 

נוצר מצב בלתי נסבל, שאנשים שהולכים על השבילים צריכים לזוז הצידה, כדי לפנות מקום  

 לרכבים 

הפתרון:מה שיותר חניות מוסדרות בכל השכונות. יכול להיות, שבדרך לספריה יש לבנות מדרכות  

 מוסדרות. 

 אני מקווה, שבתוכנית לחידוש התשתיות יתכננו גם מגרשי חניה. 

צריך לדרוש מהאנשים לקיים את החוקים ומי שרוצה  חניה, שיעשה את זה בשטח הפרטי שלו  

 ולא בשטח הציבורי. 

 ברגע שתהיינה חניות מוסדרות אני מקווה, שההקפדה תבוא באופן טובעי. 

אני מציעה גם לשים ברחבי הקבוץ שלטים המציינים את המהירות המותרת. הכרחי להגביל את  

 המהירות ברחבי הקבוץ. 

 בסיכום: חניות יסדירו את כל האזורים בקבוץ ויגמר הבלגן. 

 

 

 

 

 

 משפחת שור הוציאה ספר לזכרו של נחום ז"ל 

 עותקים מן הספר מצויים לעיון בספריה. 

 אפשר לקבל את הספר גם אצל נורית שור. 

 

 

 יש להקים צוות שידאג לשימור אתרים 



בעקבות תוכניות הפיתוח הגרנדיוזיות וההזויות, שמתחילות לקרום עור וגידים, כדאי להקים  

צוות של אנשים,, שיביאו לקבוץ הצעות למספר מבנים ומספר אתרים, שבהם לא יגעו בכל תוכנית  

 פיתוח, אלא לשם שיפוץ ושימור.

עד שהצוות יקום, יקבל הצעות מחברים ויביא לקיבוץ את הצעותיו שתאושרנה , או תדחנה, אני  

 מציע שלא תתבצענה כל פעולות מהסוג שנעשו בדשא הגדול 

 

 ושאלה:גונבה שמועה לאוזני שהולכים לגלח את גבעת הילדים. 

 האם זה נכון? 

 אהרון ברוידא                                                                                     

 

מרדכי קריסטל רכז ועדת תכנון משיב:אין בסיס לשמועה זו. אין שום כוונה לגלח את גבעת  

 הילדים. 

 

 

 מהמרפאה 

 כזכור, בטי ינקלביץ סיימה את עבודתה במרפאה, בתחילת מרץ והמשיכה לעבוד רק ב"בית הדר". 

יגאלה נשארה אחות יחידה במרפאה ובעזרת הצוות הצליחה  במשך  תקופה ארוכה להחזיק את  

 המרפאה, עם קצת ירידה בשרות ועל כך היא ראויה להערכה ותודה. 

 ממרץ, המשכנו כל הזמן , במהלכי חיפוש אחר אחות נוספת, משימה לא פשוטה לכשעצמה.

 באפריל, גילו ענבל ובטי רצון טוב ועזרו במידת יכולתן במרפאה. אנו מודים לשתיהן על כך.

דנית כץ. לדנית שני ילדים בן בן חצי שנה   –בימים אלה, התחילה לעבוד במרפאה אחות נוספת 

 ובת בת שנתיים וחצי. לקראת ספטמבר דנית בעלה וילדיה יעברו לכפר מנחם. 

 בזמן הראשון תעשה דנית חפיפה עם יגאלה ובהמשך תכנס לעבודה מלאה במרפאה וב"בית הדר". 

החודשיים הקרובים יהיו קשים מבחינת הצוות ולכן סדר השבוע יישאר כפי שהיה בזמן האחרון,  

 עם השינויים המתבקשים מדי פעם. 

בטי ינקלביץ מסיימת את עבודתה במהלך יוני והכוננות תתבצע במשך כחודשיים ע"י ענבל ויגאלה  

 בלבד.

אנו פונים לחברים פעם נוספת, להתחשב במצב ובאמת לפנות לאחות התורנית רק במקרי חרום  

 אמיתיים, לא תורים , תרופות וכו. 

 נקווה שנצליח סוף סוף לייצב את מצב בערכת הבריאות.

 

 אפשר לציין גם, שבשנה האחרונה הושגו מספר השגים במרפאה. 

במדדי איכות רפואית וסעודית של    17והם:*הודות לעבודה הקשה של הצוות  עלינו למקום  

מרפאות בהתיישבות(. *הצלחנו לצמצם את מלאי התרופות , מה שהביא   114קופ"ח )מתוך  

 לחסכון גדול בהוצאות הבריאות. 

לאחרונה קבלנו מכשור חדש למדידת לחץ דם לחץ דם, המודד גם ריווי חמצן וחום וכן מכשור  

 למדידת א.ק.ג. כל זאת בתרומת קהילת ליהי ואלי. המיכשור הישן הועבר ל"בית הדר". 

בחודש. הקופה   30 -אנו מזכירים לחברים להחזיר את טפסי השינויים בהזמנת התרופות עד ל

 אינה מאפשרת החזרה, או ביטולים לאחר שהגיעו אליה המרשמים.  



אנו מודים לחברי הקבוץ ותושבי ההרחבה שנרתמו למבצע תרומת הדם, שאורגן ע"י אסתר 

 לפידות.  

אנו מודים לבטי ינקלביץ על שרותה ב"בית הדר", במרפאה ובקבוץ ולדנית איחולי הצלחה ונחיתה  

 רכה.

 שנהיה בריאים וסבלניים.

 אמנון זלינגר                                                                                                        

 

 

בית הדר מעוניין להעסיק בימי החופש הגדול, נערים, בבית הדר. פרטים נוספים ניתן לקבל 

 אצל ענבל 

 

                      

 

   YESחדשות                                                           

 לחברים שלום, 

כלקוח פרטי )עם צלחת וממיר( בעלות של    YES  -להלן מספר הבהרות לחברים שבחרו להצטרף ל

 ₪ לממיר. 15

 המבצע הזה כולל את חבילת הבסיס, חבילת הסרטים וחבילת ספורט. 

 ערוצי בחירה מתוך מגוון ערוצים שחינם בחבילת הבסיס.   5 נוסף לכך יש

דרומה, או אקשן מוזמן   YESלדוגמא:מי שקיבל את ערוץ ההיסטוריה ורוצה להמירו בערוץ 

 להזדהות במערכת ולבקש לערוך שינוי.   1-800-20-800  -*, או ל 2080  -להתקשר ל 

 ולקבל כל אינפורמציה הנחוצה לכם.  YESככלל, תמיד ניתן לפנות לשרות הלקוחות של 

 

 בברכה                                                                                                             

 יוסי שרון                                                                                                           

 

 

  

 חן חן לצוות המטבח על ארוחת החג 

 החגיגית, המגוונת והעשירה. 

 
 

 

 

 חדשות מהבריכה 



 שחיית בוקר 

 . 26.6  -לשחות בבקרים החל מ םהבריכה פותחת שעריה למעונייני

  לחברי קיבוץ ליאורה בן חורין תהיה אחראית בבקרים. הכניסה

 למנויים בלבד! ו

 להלן שעות הפתיחה:

  7:00-8:00יום ראשון  

 7:00-8:00יום שני   

 7:00-8:00יום שלישי  

  7:00-8:00יום רביעי  

 7:45-9:00יום חמישי  

 8:30-9:30יום שישי  

 8:00-9:00שבת  

 

 יוסי שרון מסר:

 

 

 לברכה קנטור וכל המשפחה

 ברכות חמות להולדת הנין עמרי 

 נכד למאירה וגיורא. 

 

 לרבקה ואיתן ולכל המשפחה       

 ברכות חמות להולדת הנכד      

 ר עומ

 בן להדס ונמרוד 

 

 לאוכמה ונדב וכל המשפחה

                         ברכות חמות להולדת הנכד 

                                     עידו       

 בן לחגית ואיתי. 

 

  לעמירה ואורי וכל המשפחה 



  ברכות חמות לנשואי הנכדה 

 מור עם בח"ל אלעד.

 

 

 לריקי וצבילי וכל המשפחה

 ברכות חמות 

 לנשואי אשרת עב בח"ל דניאל 

 

 

 

 

 ארבעה ימים של אילת
 ברוח טובה הטיול התחיל :
 צעירים ברוח, צעירים בגיל,

 –אף אחד עוד לא, אני יודע  
 מעל גיל מאה .

 
 ארבעה ימים בדרום הרחוק

 –שווה בהחלט לנסות ולבדוק 
 ותיקי "יואב", מרבדים ועד גת,

 ועל כולם מולכת ליאת. 
 

 אנפין-בנבטים היכרנו בזעיר
 את אורח חיי יהודי קוצ'ין 

 שהגיעו להודו, לפי התיאוריה,
 מאות שנים לפני ההיסטוריה !

 
 בתחנה הניסויית 

 לערבה התיכונית,  
 –אוסי, הצברית מאשכנז 

 בהומור חריף, מצחיק ועז, 
 הפכה את ביקורנו בחצבה 

 לשעה של לימוד והנאה, 
 ומי חלם שבשיעור שכזה 

 נטעם גם מותק של תות שדה !
 

 יום אחד כבשנו את המצפה,
 עוד לא ראיתם מימד שכזה !

 כולנו חשנו, מן הסתם, 
 כשוהים ממש במצולות הים,

 וכי האדם הוא אפס, כלום,
 ובכלל לא מלך היקום ! 
 גם רוב יופי ראינו שם: 

 דגי ננס וענק, גם סוסוני ים,
 ובמשך דקות ארוכות ארוכות

 הרגשתי כמו בארץ אגדות 

 יום אחד עזבנו את הבית 
 על מנת לצאת ביחד לשיט 

 במפרץ אילת, ממש בלב ים,
 ולנגד עיניי לפתע קם 

 חזון של שער לכל המזרח 
 כשנחיה ביחד כמו אח עם אח

 ונפליג ונשחק ונחייך, בלי פחד,
 עם כל עמי האזור גם יחד. 
 היקום? היהיה? היתגשם? 

 ? אולי בימיכם –אם לא בחיי 
 

 תודה תודה לכל משרתינו, 
 ושמחה מיוחדת שורה בקרבנו:

 שהאחות רויטל החמודה 
 בכל ארבעת הימים נותרה 

 כמעט בלי תעסוקה ! 
 

                * 
 לסיום: אני בטוח שבטיול לאילת

 כולנו חשנו, לפחות פעם אחת :
I LOVE YOU, LIAT ! 

 הרי זו מציאות ממש פתטית
 שבחורה כמו ליאת, צעירה ואנרגטית,

 יושבת רק בבית ובמתנ"ס, 
 הרי זה בוודאי נמאס! 

 אז בואו ונציע לנו ולה: 
 בכל שבוע כזה מסע ! 

 
 

 
 יואל דרום                       

 ) כפר מנחם (                    

  



 צוות "אצלנו בחצר"
 

תרבותי שכלל, בנוסף לברכת  -הפסח הזמנו את החברים למפגש חברתילקראת חג  

" ושיחה עם במאי  בשדה האפונים הירוקותהחג ולכיבוד צנוע, הקרנה של הסרט: " 

                     .                                                                                                                            יגאל תיבוןהסרט, 

היענות החברים וההדים שהגיעו אלינו בעקבות המפגש, עודדו אותנו לחשוב על  

 תרבותיים  דומים.                                                              -יצירת הזדמנויות נוספות למפגשים חברתיים

בעידוד המזכירות ובתקציב צנוע שהקצתה לכך, החלטנו להמשיך ולפעול ביוזמות  

 נוספות וקראנו לעצמנו בצורה די ספונטנית צוות "אצלנו בחצר". 

התכנית, שהתגבשה בצוות, אמורה להתמקד בשלושה אירועים לקראת חג: לפני  

 ראש השנה, חנוכה ופסח וכן בהחייאתו של "יום הסרט המיתולוגי"  בלבוש

                         המתאים לימינו.                                                                                                               

כשלב ראשון, כבר מתחילת יולי, נקרין במועדון, אחת לחודש, סרט איכותי  

שיספקו    -ומערכת הקולנוע שבמועדון   DVD-ה  -באמצעות הטכנולוגיה העכשווית  

 לנו צפייה באיכות גבוהה.                                  

 לפני תחילת הקרנת הסרט יתקיים מפגש חופשי לכוס קפה וכיבוד קל.  

התחלנו כבר בתכנון אירוע  לקראת ראש השנה וכאשר הרעיון יגובש נודיע על כך.  

 עקבו אחר העידכונים. 

נשמח להשתתפותכם ואף ליוזמות,הצעות לפעילות ורעיונות )רצוי רעיונות 

 בתקציב צנוע או בהתנדבות( ונכונות לעזרה ושיתוף פעולה.

 

 אוכמה אבירם , מרים קליין, עמליה גולדברג                                             

   

 

 

     

 

 

 

 
 

   

 

http://www.kibbutz.org.il/


 
 

 

 

   הודעה מיוחדת  
 בחזרה לעתיד      

משתתפים כבר נרשמו לכנס  190 

הראשון של "פורום הקיבוץ 
המתחדש" בשיתוף אגף החברה  

בסמינר  15.6שיתקיים בתאריך 
אפעל. הזמנה לכנס, שכותרתו 

אתגרי העתיד"  -"הקיבוץ מתחדש 
נשלחה לכל הקיבוצים. מרצה אורח  

יהיה פרופ' איתן ששינסקי, יו"ר 
"ועדת ששינסקי", שידבר על הצורך  

בשמירת האיזון בין האינטרס  
הציבורי לתהליכי ההפרטה, פאנל על 

רטה בקיבוץ, ועוד. ? גבולות הה
או  03-6925245 הרשמה בטלפון

  eti@tkz.co.ilבכתובת 

 
 קרובים  לארועים

 
 
    

כנס חיסכון מים   המונה דופק 

בקיבוצים ובמושבים יתקיים  
  14בסמינר אפעל ביום שלישי, 

. מיועד לגורמים  2011ליוני 
העוסקים במים בתחום היישוב  

 ובחקלאות.  
מסביר איתמר שוויקה, מאגף  
הכלכלה: החלטנו לקיים כנס  

בכדי להגביר מודעות ביישובם  
לחיסכון במים, ולתת כלים  

להתמודד עם מוני מים למדידה  
הכנס ללא   גם של צריכה ביתית.

תשלום, הרשמה מראש בכתובת 
itamar@tkz.co.il      

 
  

 
  
 
 
 
 

 

 

 
 

איסוף שעשו באגף מלווי הקיבוצים של נתוני הפנסיה   7חטיבה 
קיבוצים בלבד מתוך   7המחייבת המשולמת לגמלאים מראה כי 

המתנהלים כ"קיבוץ מתחדש" אינם עומדים בתשלום   205
 ₪.   2,870  -הקצבה המחייבת

"הבטחת ביטחונם  מזכיר התנועה, זאב )ולוולה( שור: 

הסוציאלי של ותיקי הקיבוצים היא ראשונה במעלה. במסגרת  
מחויבותנו לשפר את מצב הגמלאים בקיבוץ, אנו שותפים  

לבדיקה של רשם האגודות השיתופיות, באמצעות משרד רו"ח  
"ברית פיקוח", במסגרתה נחקרת פרטנית מידת יכולתו הכלכלית  

 של כל קיבוץ במדגם להעלות את סכום הקצבה". 

  

במכתב לראש הממשלה, בנימין נתניהו, תוקף  לא שווים פחות 
מזכיר התנועה הקיבוצית, זאב )ולוולה( שור את אי הכללת  
ישובים כפריים בפריפריה בתכנית ההטבות לרכישת דירה  

שפרסמו משרדי השיכון והאוצר. "מעיון ראשוני עולה כי מדובר  
בתכנית המקפחת ומפלה את המגזר ההתיישבותי בפריפריה  

בצורה קיצונית, מכיוון שהתכנית תחול רק על "בניה רוויה" ורק  
אשר אף לא אחד מהם הנו ישוב    –על רשימה סגורה של ישובים 

 כפרי".  

  

 
  

 

 

בתום דיון אישרה מועצת התנועה הקיבוצית ללא   יישור קו
" וועדת רוטקופף מתנגדים את עמדת צוות הקרקעות התנועתי ל" 

 כעמדה הרשמית של התנועה הקיבוצית.  
  

"שירותי בריאות כללית" הודיעה לקיבוצים על   עדכוני בריאות 
עדכון השכר הקצוב לאחות במרפאת הקיבוץ בתוספת הנחייה  
לחתום כי מפרישים לאחות פנסיה כדין. בשורה זו מגיעה אחרי  

למעלה משנה של משא ומתן בין הנהלת הכללית לבין ועדת  
 המעקב של התנועה להסכם הקיבוצים עם 'הכללית'.  

הבהרה: לאחרונה קיבלו בתים סיעודיים מוכרים בקיבוצים מכתב  
פעמי לעובדים, עבור קודים   -ממשרד הבריאות בנושא מענק חד

שאינם נכללים במסגרת המכרז הארצי. המדובר במענק בגין  
קודים ישנים ) מלפני המכרז(, ורק לאחיות שמועסקות בהסכם  

 קיבוצי.  

  
קורס הכשרה למנהלים חדשים של תחום בריאות   'ירוקים' 

ורווחה בקיבוץ מתוכנן להיפתח בסתיו. מומלץ להירשם בהקדם.  
פרטים נוספים בנושאי בריאות ורווחה בכתובת  

revacha/-www.kibbutz.org.il/b 

  

  

משתתפים )בעיקר משתתפות( בכנס בו   400 איכות בחינוך
הושק תו תקן למערכת חינוך בגיל הרך בקיבוץ. נירה ואלה,  
רכזת מדור הגיל הרך במחלקת החינוך הסבירה שהמטרה  
היא לשמור על זהות, ייחודיות ואיכות המזוהה עם מערכות  
החינוך בקיבוץ. בתקן שלושה פרקים: מבנה ארגוני בזיקה  

לאקולוגיה, תכנית פדגוגית, ותכנית אקולוגית. ניתן להזמינו  
ול הסתייע בנירה    www.kibbutz.org.il/hinuchבכתובת 

 לישומו. 
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